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Spørgsmål nr. 353 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 

 

”Vil ministeren oplyse, hvilke initiativer ministeren har taget 
som følge af statsrevisorernes kritik vedrørende straffesagskæ-

den og ministerens tilkendegivelser af, at hun ønsker hurtig 

handling?” 

 

Svar: 

 

1. Statsrevisorerne afgav den 22. januar 2014 på baggrund af Rigsrevisio-

nens beretning nr. 9/2013 om straffesagskæden fra januar 2014 bemærk-

ninger vedrørende straffesagskæden og Justitsministeriets rolle i den for-

bindelse.  

 

Justitsministeriet tillægger Statsrevisorernes bemærkninger stor betydning 

og har inddraget bemærkningerne i det fortsatte arbejde med straffesags-

kæden.  

 

På baggrund af Statsrevisorernes bemærkninger til Rigsrevisionens beret-

ning om straffesagskæden fremsendte den daværende justitsminister en 

ministerredegørelse af 28. maj 2014, hvor en række af de initiativer, der er 

igangsat, fremgår. Ministerredegørelsen af 28. maj 2014 er vedlagt til ori-

entering. 

 

2. Statsrevisorernes bemærkninger tager bl.a. udgangspunkt i Rigsrevisio-

nens kortlægning af den gennemsnitlige sagsbehandlingstid i straffesags-

kæden.  

 

Sagsbehandlingstiden i straffesager bør selvfølgelig ikke være unødig 

lang, og myndighederne skal arbejde fokuseret på at gøre sagsbehandlings-

tiden så kort som overhovedet muligt. Dette er især vigtigt af hensyn til of-

rene for forbrydelserne. 

 

Jeg er enig i, at det bør undersøges, hvordan den gennemsnitlige sagsbe-

handlingstid i straffesager kan nedbringes. Jeg har også ved flere lejlighe-

der tilkendegivet over for Folketinget, at jeg gerne indleder en dialog med 

Folketingets partier om mulige initiativer til nedbringelse af sagsbehand-

lingstiderne i straffesager.  

 

Justitsministeriet vil derfor snarest muligt indkalde Folketingets partier til 

en drøftelse af sagsbehandlingstiderne i straffesagskæden. 


